

en 1971 naciera la Herri Ikastola de Orio. Joxe Etxeberria ofreció los locales de la parroquia, mientras que por las manos de la *andereño* Sagrario Olaetxea pasaron las primeras generaciones de alumnos.

Y finalmente llegó el agradecimiento para la Comunidad de los Franciscanos, que han donado a Bitoriano Gandiaga Fundazioa los terrenos y los locales para que Oteiza Lizeoa sea una realidad.

En este acto se entregó el testigo a los representantes de la ikastola Arizmendi, que abarca a las localidades de Arrasate, Aretxabaleta y Eskoriatza. Ellos serán los encargados de preparar la fiesta que tendrá lugar el primer domingo de octubre de 2005.

Pero al margen de estos actos, el gran protagonista fue, una vez más, el ingente número de personas que llegaban en oleadas a ambas localidades. Los vagones de EuskoTren venían repletos, mientras que los lugares de estacionamiento previstos para los autobuses se iban llenando a medida que transcurría la mañana.

PARA TODOS LOS GUSTOS

Quienes se acercaban en su vehículo privado aparcaban lejos, en los lugares designados por la organización, y se acercaban hasta el recorrido aprovechando el servicio de autobuses-lanzadera. De este modo no hubo atascos y se evitó que el tráfico

rodado se mezclara con el gentío. Precisamente, la organización del evento agradeció el comportamiento de los asistentes, que utilizaron en gran medida el transporte público y que siguieron a pies juntillas las recomendaciones de las personas encargadas de coordinar su llegada y salida.

Dentro del peculiar circuito —en realidad eran dos recorridos, uno en cada pueblo, unidos a través de Talaimendi—, hubo diversión para todos los gustos. La música más «cañera» se pudo escuchar en Antilla (Orio) y en el malecón de Zarautz, donde se dieron cita miles de jóvenes para saltar al ritmo de grupos como Eraso, Kuraia o Doktor Deslai, entre otros.

Los más pequeños tampoco pararon de dar saltos. Aprovecharon para ello los castillos hinchables y otros juegos infantiles ubicados en la ikastola de Orio y en Talaimendi. Agerre, en Zarautz, fue el lugar escogido por quienes preferían una música más tranquila, mientras que San Miguel (Orio) fue la zona destinada al deporte vasco, y donde hubo la oportunidad de ver y de participar en diferentes pruebas.

Hubo más, mucho más. Txarrangas, bertsolaris, gigantes, dulzaineros, txistularis. Un largo etcétera. Para que nadie pueda decir que se aburrió o que no encontró algo que le gustara. Y la próxima cita, el Nafarroa Oinez. El día 24, en Lizarra. •

**La ikastola
Arizmendi,
ubicada en
Debagoina,
organizará la
edición de 2005**



El tramo oriotorra del recorrido comenzaba en el corazón de su casco viejo.

Jon URBE | ARGAZKI PRESS

Zigor SAIZAR | Orioko Herri Ikastolako zuzendaria

«Oriotarrek eta zarauztarrek izugarrizko trebetasuna erakutsi dute auzolanerako»

Zenbaki zehatzak jakin baino lehen, Zigor Saizarek GARArekin hitz egin zuen, arratsalde hasieran, lehen iritzia emateko. Orioko Herri Ikastolako zuzendariak ezin zuen ezkutatu pozik zegoela. «Dena gure alde irten da», adierazi zuen.

—Zein da zuen lehen iritzia? Izugarrizko arrakasta ari garaizaten, jende pilo bat etorri da. Guneetako ogitarkeoak eta horrelakoak bukatzen ari dira, arropa saltzekoan ere bai, tonbolan gero eta txartel gu-

txiago dago...

—Esan dezakegu orduan iritzia oso ona dela...

Bai. Kontu ekonomikoak jakin baino lehen egun batzuk pasatuko dira; jendeari buruz, berriz, esan daiteke arratsaldeko ordu biatarako 85.000 pertsona inguru zeudela.

—Ibilbideak desberdintasun nabaria izan du, beste urte batzuekin alderatuz. Nolako harrrera izan du jendartean? Sorpresa handia hartu dugu, batez ere, ibilbidea ohikoa bai-

no luzeagoa delako eta jendea animatu egin delako guztia egitera. Talaimendi eta San Martin guneeek sekulako arrakasta eduki dute (aldapa gora ibili behar zen bi kasuetan). Alde horretatik, nik uste dut jendeak gustura hartu duela ibilbidea.

—Goizean, jaiki eta gero, pentsatzen dut leihotik begiratu duzula. Eguraldi aparta izan duzue... Gaur goizean bakarrik ez. Hamar egun daramatzat euskalmet.net eta horrelako webgu-

neetan begiratzen, eta denborra guztian zeruari begira. Egia esan, antolakuntzan esan genuen iaz, testigua hartu genuenean, eguraldi ona hitz eginda zegoela goikoarekin, hitz egin behar denarekin. Eta ikusten da tratuak ondo egiten ditugula.

—Orduan gaur, zerua ikusi eta gero, arnasa lasai hartu duzu, ezta?

Bai, bai. Aste osoan aritu dira egun honetarako sekulako eguraldia ematen. Horrek lasaitasun handia ematen dizu. Hala ere, eguraldiak baino kezka handiagoa eman digute tartean egon diren grebek, tren eta autobusen kontu horiek. Urduriago jarri gaituzte. Baina azkenean konpondu dira, eta esan genezake den-de-

na gure alde irten dela.

—Zer mezu bidaliko zenioke as-telehenean hau irakurriko due-nari?

Nik, benetan, nabarmenduko nuke, eta titular bezala jarriko nuke, arrakasta hau posible izan dela bertan laguntzen eta antolatzen jardun duen jende guziarengatik. Hiru milatik gora izan dira, eta horiek gabe ezinezkoa izango zen horrelako festa erraldoi bat antolatzea. Egia esan, garai hauetan ez dugu ikusten auzolana, gizartean ez da ohikoa, baina oriotorrek eta zarauztarrek izugarrizko trebetasuna era-kutsi dute auzolanerako. Eske-rak eman nahi dizkiet lagun-du diguten guzti-guztiei. •